



PRIORITIES COMMITTEE AGENDA

to be held on
Wednesday, October 11, 2006
at
5:30 p.m.

**Councillor
Frances Caldarelli
Chair**



**Councillor
Russ Thompson
Vice-Chair**



Priorities Committee AGENDA

**FIFTY-SIXTH MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE
TO BE HELD ON WEDNESDAY, OCTOBER 18, 2006 AT 5:30 P.M.
IN THE COUNCIL CHAMBER, TOM DAVIES SQUARE**

COUNCILLOR CALDARELLI, IN THE CHAIR

(PLEASE ENSURE CELL PHONES AND PAGERS ARE TURNED OFF)

The Council Chamber of Tom Davies Square is wheelchair accessible. Please speak to the City Clerk prior to the meeting if you require a hearing amplification device. Persons requiring assistance are requested to contact the City Clerk's Office at least 24 hours in advance of the meeting if special arrangements are required. Please call (705) 671-2489, extension 2471. Telecommunications Device for the Deaf (TTY) (705) 688-3919. Copies of Agendas can be viewed on the City's web site at www.greatersudbury.ca.

1. Declarations of Pecuniary Interest

**ANY ITEMS NOT DEALT WITH BY THE ADJOURNMENT HOUR OF
8:30 P.M. WILL BE CARRIED OVER TO THE NOVEMBER 8, 2006
MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE.**

PART I - 5:30 P.M. TO 7:00 P.M.

COUNCILLOR BRIEFING SESSIONS

PAGE NO.

{NONE}

POLICY DISCUSSION PAPERS - PRELIMINARY DISCUSSION

2. Report dated 2006-10-10 from the General Manager of Community Development regarding Paris Street Bridge Flag Project. **1 - 3**
(ELECTRONIC PRESENTATION) (RECOMMENDATION TO BE READ)
- ▶ Dan Lee, Vice-Chair of the Paris Street Bridge Committee
 - ▶ Chris Gore, Manager of Community Partnerships
- [The Paris Street Bridge Flag Committee has initiated a project which would see international flags flying from both sides of the Paris Street Bridge to recognize and celebrate the cultural diversity of the CGS. An engineering design has been prepared and has confirmed the structural integrity of bridge to accommodate the flags. The Flag Committee has obtained substantial financial (\$20,000) and in kind (installation of brackets and poles) community support to assist with the realization of the project. This report requests that Council approve the implementation of the project in support of the efforts of the members of the Flag Committee and the local groups and individuals backing the project. And that Council approve the expenditure of \$20,000 from the 2006 budget in support of this community initiative.]
3. Report dated 2006-10-11, with attachments, from the CFO/Treasurer regarding Investment Policy. **4 - 12**
(ELECTRONIC PRESENTATION) (RECOMMENDATION TO BE READ)
4. Report dated 2006-10-11, with attachments, from the CFO/Treasurer regarding Purchasing By-law 2006. **13 - 41**
(RECOMMENDATION TO BE READ)

POLICY DISCUSSION PAPERS - DECISION REQUESTED

5. Report dated 2006-09-22 from the General Manager of Growth & Development regarding Arts and Culture Charter, Strategy and Grant Policy - Final Draft. **42 - 70**
(RECOMMENDATION PREPARED)
6. Report dated 2006-10-12 from the General Manager of Community Development regarding Nurse Practitioners - Part of the Solution. **71 - 75**
(RECOMMENDATION PREPARED)

ADDENDUM

PART II - 7:00 P.M. TO 8:30 P.M.
(POLICY MATTERS ONLY)

CITIZEN DELEGATIONS

PAGE NO.

7. Report dated 2006-10-12 from the General Manager of Community Development regarding Lively Ski Hill. 76 - 78
(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)
- ▶ Ron Carscadden, Lively Ski Hill Sub-Committee of the Walden CAN
8. Lawn & Garden Pesticides - Products & the Future of the Market
(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)
- ▶ Ken Pavley, Landscape Ontario, Commercial Users of Pesticides
 - ▶ Mark Mackenzie, President, Organic Landscape Alliance

CITIZEN PETITIONS

MOTIONS

ADJOURNMENT (8:30 P.M.) (RESOLUTION PREPARED)

{TWO-THIRDS (2/3) MAJORITY REQUIRED TO PROCEED PAST 8:30 P.M.}

2006-10-13

**COUNCILLOR CALDARELLI
CHAIR**

**CORRIE-JO CAPORALE
COUNCIL SECRETARY**

**DE LA CINQUANTE-SIXIÈME RÉUNION DU COMITÉ DES PRIORITÉS
QUI DOIT AVOIR LIEU LE MERCREDI 18 OCTOBRE 2006 À 17 H 30
DANS LA SALLE DU CONSEIL, PLACE TOM DAVIES**

LA CONSEILLÈRE CALDARELLI, PRÉSIDENTE

**(VEUILLEZ ÉTEINDRE LES TÉLÉPHONES CELLULAIRES
ET LES TÉLÉVERTISSEURS)**

La salle du Conseil de la Place Tom Davies est accessible en fauteuil roulant. Si vous désirez obtenir un appareil auditif, veuillez communiquer avec la greffière municipale, avant la réunion. Les personnes qui prévoient avoir besoin d'aide doivent s'adresser au bureau du greffier municipal au moins 24 heures avant la réunion aux fins de dispositions spéciales. Veuillez composer le 705-671-2489, poste 2471; appareils de télécommunications pour les malentendants (ATS) 705-688-3919. Vous pouvez consulter l'ordre du jour au site Web de la Ville à l'adresse www.grandsudbury.ca.

1. Déclarations d'intérêt pécuniaire

**TOUTE QUESTION N'AYANT PAS ÉTÉ RÉGLÉE AVANT L'HEURE DE
CLÔTURE DE 20 H 30 SERA REPORTÉE À LA RÉUNION DU 8
NOVEMBRE 2006 DU COMITÉ DES PRIORITÉS.**

PARTIE I - DE 17 H 30 À 19 H

SÉANCES D'INFORMATION DES CONSEILLERS

PAGE N°

{AUCUNE}

DOCUMENTS DE TRAVAIL SUR LES POLITIQUES - DISCUSSION PRÉLIMINAIRE

2. Présentation électronique sur le rapport de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet du projet des drapeaux de tous les pays représentés dans la VGS sur le pont de la rue Paris - description du soutien financier et en nature reçu et demande d'approbation de sa mise en oeuvre **1 - 3**
 - Dan Lee, vice-président du comité des drapeaux du pont de la rue Paris
 - Chris Gore, gestionnaire des partenariats communautaires
3. Présentation électronique sur le rapport de la chef des services financiers / trésorière municipale au sujet de la politique en matière d'investissement **4 - 12**
4. Rapport de la chef des services financiers / trésorière municipale (Darryl Mathe, gestionnaire des Fournitures et des services) au sujet de l'examen du règlement des achats **13 - 41**

DOCUMENTS DE TRAVAIL SUR LES POLITIQUES - DEMANDE DE DÉCISION

5. Présentation électronique sur le rapport du directeur général des Services de la croissance et du développement au sujet de la charte, de la stratégie et de la politique en matière de subvention pour les arts et la culture - version définitive **42 - 70**
6. Rapport de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet des infirmières praticiennes **71 - 75**

ADDENDA

PARTIE II - DE 19 H À 20 H 30 **(QUESTIONS DE POLITIQUE SEULEMENT)**

DÉLÉGATIONS DE CITOYENS

7. Présentation électronique sur le rapport de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet d'un compte rendu sur le centre de ski de Lively. **76 - 78**
 - Ron Carscadden, sous-comité du centre de ski de Lively du Réseau d'action communautaire de Walden
8. Présentation électronique sur les pesticides sur les pelouses et jardin - les produits et l'avenir du marché
 - Ken Pavley, Landscape Ontario, utilisateurs commerciaux de pesticides
 - Mark Mackenzie, président de l'Organic Landscape Alliance

PARTIE II - DE 19 H À 20 H 30 (suite)

PÉTITIONS DE CITOYENS

PAGE N°

MOTIONS

LEVÉE DE LA SÉANCE À 20 H 30

***{LA MAJORITÉ AUX DEUX TIERS (2/3) EST REQUISE POUR POURSUIVRE LA RÉUNION
APRÈS 20 H 30.}***

LE 13 OCTOBRE 2006

**LA CONSEILLÈRE CALDARELLI,
PRÉSIDENTE**

**CORRIE-JO CAPORALE,
SECRÉTAIRE DU CONSEIL**